
ČERVEN 2022

 STRANA 1

Lipníček

ČERVEN 2022
obecní zpravodaj č. 59



obecní zpravodaj č. 59

 STRANA 2

LipníčekLipníčekLipníček

Foto: Ladislav Němec



ČERVEN 2022

 STRANA 3

LipníčekLipníčekLipníček

Obsah
Foto Ladislav Němec  2

Obsah    3

Slovo starosty    4

Vybráno ze zápisů zastupitelstva obce    5

Slovo místostarosty   11

Jaký je nejlepší odpad?  11

Stavební komise   12

Ohlédnutí za uplynulým obdobím, současnost a trochu vize do budoucna  13

Informace z Mateřské školy Lipník   17

Aktuality ze Základní školy Lipník    18

Nově vybavená škola    20

Ze života farnosti   21

Biskup Josef Hlouch – „Cesta k blahořečení jednoho z nás“   23

Dva domy a tři rozsévači světla   24

Sbor dobrovolných hasičů   27

Hajduk – konečně normální sezona  29

Fotbal po našem, reportáž o Hajduku Lipník na ČT sport  30

Fotoreportáž z letošního masopustu   31

Velikonoční hrkání  33

Letní den u rybníka Silniční   34

Informace pro vlastníky lesa   35

Vítání občánků    36

Významné životní jubileum  37

Když odejde kamarád  37

Pozvánka na pouť   38

Slavnost lípy, pozvánka   39



obecní zpravodaj č. 59

 STRANA 4

LipníčekLipníčekLipníček

Vážení spoluobčané

Opět se při vydání letního zpravodaje ocitá-
me na samém prahu poloviny roku, na pře-
lomu jara a léta. Tentokrát v roce 2022. Běh 
času nás posunuje po časové ose, abychom 
na ní zanechali záznam svých činů a svého 
působení ve společenství rodiny, přátel, 
spolupracovníků, sousedů-spoluobčanů 
a všech, se kterými se v životě potkáváme. 
Zaznamenáváme svoji stopu, v paměti sou-
časníků, mnohdy i historických záznamech 
a bezesporu také na výtvorech, byť s různou 
délkou životnosti, na jejichž vytvoření jsme 
se podíleli. Avšak stopu s postupem času 
pomaleji, či rychleji smývatelnou. Obrazně 
řečeno, mnohdy se ztrácející v prachu času. 
Každý má mít právo na existenci, svébytnost 
a sebeurčení, a svým jednáním, pokud ne-
působí společensky destruktivně, posouvá 
vývoj společnosti kupředu.
Nicméně hodnocení uplynulého a fi lozofo-
vání o čase nám než nostalgii, musí přinést 
spíš optimisticky pragmatické poznání, jak 
s časem zacházet a případně jak se poučit 
z chyb. Předpokladem pro to je určitě pevné 
zdraví, které bych vám všem upřímně přál.  
A když už se zaobírám s časem, tak i ten 
spolu se zrozením nové generace je tím, kdo 
předává žezlo nastupující mladší generaci, 
a to i v řízení a vedení společnosti. Stroze 
řečeno: Mladí nahrazují starší. 
Končí nám volební období zastupitelstva 
obce 2018–2022. V tomto zpravodaji je i člá-
nek, kde uvádím jednak ohlédnutí za vybudo-
vaným, dále také současný stav a stručnou 
vizi do budoucna. Proto teď jen stručně 
zmiňuji splnění našich záměrů a trvající cíle. 
Oblast společenská, kulturní a sportovní byla 
ve svém dění přerušena Covidovou pande-
mií. Byly přerušeny pravidelně opakující se 
roční akce. Tedy především obecní bál, košt 
pálenek, masopust. Posunul se jednou i ter-
mín vítání občánků. Nezměnily se akce pouť 

a Lipka. Změnu doznal i Mikuláš s rozsvěco-
váním vánočního stromku, kde se osvědčilo 
rozvážení dárků koňským povozem. Svým 
termínem konání se bohužel posouvají akce 
dlouhodobější jako setkání důchodců, které 
mělo být v roce 2021. Také setkání rodáků 
nebylo pro proticovidová opatření v roce 
2020 ani 2021. A letos z důvodu rekonstrukce 
křižovatky se zřejmě opět nebude konat.  
Podrobnější vysvětlení je v dalším článku. 
Všechny kulturní akce připravovala a řídila 
kulturní komise pod vedením předsedkyně 
Mgr. Lenky Čechové se svými členy, zastu-
piteli a příznivci spolupracujícími s komisí. 
Všem patří dík za energii, čas a kreativitu, 
se kterou k akcím přistupovali. Na kulturních 
akcích se podíleli svým programem i děti naší 
školky a žáci naší školy i těm, vedení školy 
a učitelkám chci touto cestou poděkovat 
za spolupráci.
Přerušeny byly v období 2020–2021 i spor-
tovní akce. U nás byly zrušeny fotbalové 
zápasy a soutěže v hasičském sportu. Vše 
se už vrátilo do předchozího stavu. A tak 
jak Hajduk se svým fotbalovým klubem, 
tak i Sbor dobrovolných hasičů se mohou 
účastnit soutěží a organizovat soutěže. Oba 
spolky u nás pracují zcela viditelně. Velký 
dík patří také všem těm, kteří se v těchto 
organizacích věnují mládeži a vedou mladé 
ke sportu a spolkové činnosti. Je to opravdu 
velký přínos jak pro obec, tak i pro celou spo-
lečnost. Jak SDH tak i Hajduk jsou aktivními 
subjekty, obohacující svojí činností život 
v obci a podílející se i na kulturních akcích. 
Jejich činnost zaslouží veřejného poděkování 
Obecního úřadu v Lipníku. 
Poděkováním nelze opomenout také čin-
nost, kterou sdružují i naše občany a oboha-
cují život v obci i Myslivecké sdružení Klučov 
a Římskokatolická farnost Lipník u Hrotovic.
V souvislosti s návrhem vybudovat úložiště 

Slovo starosty
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radioaktivního odpadu u nás, vznikl v roce 
2018 spolek SOS Na skalním. Do jeho čin-
nosti se zapojili lidé nejen z Lipníka, ale 
i z okolních vesnic. Mimo jinou činnost 
zorganizoval spolek hromadné protestní 
akce proti úložišti. Občané Jaroměřic 
a Lipníka vyjádřili v referendu nesouhlas 
s úložištěm, stejně tak vyjádřili nesouhlas 
i zastupitelstva okolních obcí. V současné 
době je lokalita Na skalním na sedmém 
místě pořadníku vhodnosti pro vybudování 
úložiště. Vzhledem k postoji zastupitelstev 
obcí, opíraje se o názor většiny obyvatel, 
lze i zde vyslovit dík za činnost spolku, jeho 
členů a příznivců.  
Toto volební období končí letos na podzim.  
Je třeba stanovit počet členů zastupitelstva. 
To půjde pouze v souvislosti se zájmem 
občanů kandidovat. Poděkování patří stá-
vajícím členům jednotlivých výborů a komisi. 
Mnohdy jejich činnost není až tak viditelná, 
ale zřídit výbory je povinnost zastupitelstva. 
A komise jako orgány rady, potažmo starosty 
a úřadu jsou potřebné pro plnění i některých 
úkonů v přenesené působnosti. Děkuji také 
kronikáři Mgr. Pavlu Nováčkovi za vedení 
kroniky a spolupráci při řešení záležitostí 

spojených s farností a historií obce. Zvlášť 
bych poděkoval zastupiteli Bc. Petru Sa-
mešovi a Mgr. Lence Brabencové za řešení 
a administrativu dotací. Poděkování, která 
nelze již doručit, protože adresát není mezi 
námi, patří i Ladislavu Němcovi za přípravu 
materiálů a spolupráci s kulturní komisí.  
Jako starosta a tak vedoucí obecního úřadu 
děkuji také zaměstnancům za odvedenou 
práci účetní Aleně Svobodové, za profesi-
onální přístup, Michalu Jašovi za obětavou 
práci a Danu Králíkovi.
Závěrem se omlouvám všem, komu jsem 
snad zapomněl poděkovat za jeho práci.  
Proto mi dovolte poděkovat obecně všem 
vám, kteří jste přispěli svojí prací ve prospěch 
obce. Ať už jste pomohli jako soukromé 
osoby nebo fi rmy a podnikatelé. Přeji všem 
příjemné léto. Pohodovou dovolenou. Ať 
doma nebo v cizině. Dětem hezké letní, 
slunné a dlouho trvající prázdniny. Stejně 
tak přeji všem pevné zdraví, hodně štěstí 
a úspěchu. A naší obci nové, jednotné a akční 
zastupitelstvo.

Mirek Svoboda, 
starosta obce

Vybráno ze zápisů 
zastupitelstva
Záměr výstavby tělocvičny u školy je ve 
stádiu řešení možnosti provedení stavby 
na vybraném území u školy. Stavební úřad 
se vyjádřil kladně a nyní bude řešeno s Úřa-
dem územního plánování. Zajistí starosta. 
Možnost odkoupení plochy pro zástavbu od 
vlastníků řeší zastupitel Petr Sameš. 

Nový správce kulturního domu se nedaří 
sehnat. Prozatím bude mít KD na starost 
místostarosta Pavel Nedvědický.

Vedení obchvatu kanalizace ze současně za-
stavované obytné lokality od čerpací stanice 
přes podnikatelskou zónu rozhodlo zastupi-
telstvo jako jedinou možnou variantu. A to 
i v případě, že nebude řešeno kanalizační 
potrubí stávající z části již obytné Nové ulice. 
Pro obec není přípustné vést splašky z čerpa-
cí stanice obytné zástavby doprostřed obce 
jak na náves, tak i na křižovatku. 
Protože se i průmyslová zóna musí odkanali-
zovat a přivést do ní vodovod. Napojí se tam 
i dva obytné domy. Po několika jednáních 
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Rekonstrukce čističky odpadních vod
Foto: Luboš Denner

s projektanty vzešla reálně pro obec Lipník 
poslední verze, kterou je ukončit gravitační 
vedení čerpací stanicí a tlakově to převést 
pod vodním tokem Rouchovanka přímo 
do ČOV. 
Alternativa, že by se vše svedlo přes křižovat-
ku a náves, je pro obec nepřijatelná, protože 
bude zápach ještě ve větší části obce. Mimo 
to by tak byla do jednotné kanalizace napo-
jena dělená kanalizace. 

Dotace na chodníky s rekonstrukcí křižovat-
ky byla přiznána od MAS Rokytná. Postup 
schvalování se musí ještě podrobit kontrole 
Centra pro regionální rozvoj.  

ZO schválilo rozpočet obce Lipník na rok 
2022 ve výši 5.132.026,- Kč. 

ZO schválilo rozpočet Základní školy a Ma-
teřské školy Lipník na rok 2022 ve výši 
5.408.750,- Kč. 
  
ZO schválilo střednědobý výhled Základ-
ní školy a Mateřské školy Lipník na roky 
2023–2025.

ZO schválilo uzavření pachtovní smlouvy 
v rozsahu dle zveřejněného záměru s ZD 
Klučov-Lhota, družstvo.

Starosta informoval o podání žádosti o do-
taci na komunikaci Nábřežní. Tj. podél břehu 
Silničního rybníka. Žádost zpracovával Petr 
Sameš. Dotace je odeslaná DS klasicky s pod-
pisem starosty. 

Starosta informoval o předloženém návrhu 
na úpravu úložného místa pro kontejnery 
Boňovská: Návrh zpracoval pan David Ca-
fourek s paní Evou Pelikánovou. Firma pana 
Cafourka předložila nabídku na osázení okolí 
místa pro kontejnery za částku 36 000,- Kč. 
Zastupitelstvu se částka zdála vysoká.

Zastupitel Petr Andrýsek si vzal za úkol 
oslovit jinou fi rmu, která by nabídla lacinější 
dřeviny a úpravu. Vše v součinnosti s paní 
Pelikánovou. Starosta připomenul, že je 
třeba oslovit i fi rmu pana Cafourka o nabídku 
lacinějších dřevin. 
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Starosta předložil zastupitelům projekt 
vybudování úložného místa pro kontejnery 
na tříděný odpad na návsi. V nedávné době 
instalovala VAS Třebíč do prostoru, kde se 
uvažuje o výstavbě místa pro kontejnery. 
Této výstavbě musí předcházet pokácení 
vzrostlého smrku, který prosychá. Následně 
bude vytýčeno místo stavby.
Starosta předal pověřeným zastupitelům 
seznam s určením inventarizačních skupin. 
Inventarizace proběhne k datu 31.12.2021. 

Starosta seznámil zastupitele s problémem 
propustku pod obecní cestou v lokalitě Vi-
limský. Jedná se o potrubí, které je uloženo 
hluboko v zemi a má i malý průměr pro pří-
valový déšť. Potrubí vede pod obecní cestou. 
Voda teče přes propustek a zaplavuje obecní 
cestu, přes kterou se nedá jezdit, protože 
zůstává rozbahněná a vyjíždí se do ní koleje.
Řešení předkládá dvě, buď prohloubit příkop 
u mostku, anebo instalovat potrubí většího 
průměru.  

ZO schvaluje vyčištění propustku a vybagro-
vání před a za propustkem, aby nedocházelo 
k ucpávání.
Schválení uzavření smlouvy na místo pro 
odpady živočišného původu. Předem je tře-
ba projednat podmínky s panem Hráčkem.

Rybářství Lipnice podalo žádost o prodej 
pozemku pod části hráze rybníku Babka, 
který vlastní a provozují. Za pozemek nabízí 
100 Kč/m2. Záměr prodeje pozemku byl zve-
řejněn v době od 22. 11. 2019 do 10. 12. 2019.

ZO schválilo uzavření kupní smlouvy s ry-
bářstvím Lipnice o prodeji pozemku 605/12.

ZO se seznámilo s žádostí Oblastní charity 
Třebíč o příspěvek a rozhodlo s ohledem na 
poskytování známého rozsahu služeb jimi 
poskytovaných občanům obce poskytnout 
dar 10 000,- Kč. 

ZO schválilo poskytnutí daru Oblastní charitě 
Třebíč ve výši 10 000,- Kč.

Žádost o finanční příspěvek společností 
Vrátka zastupitelstvo neschválilo.

ZO rozhodlo akci košt pálenek nepořádat, 
o konání masopustu budu rozhodnuto na 
další zasedání zastupitelstva.

Předsedkyně kulturní komise informovala 
o předpokladu konání vítání občánků. Dále 
navrhuje termín konání setkání rodáků 
konec září, anebo začátek října. Především 
z důvodu, aby pro školu společně se školkou 
vznikl dostatek času připravit vystoupení po 
začátku školního roku.
Místostarosta navrhl zakoupit nové nádobí 
do kulturního domu.

ZO schválilo:
Uzavření smlouvy na zpracování výběrového 
řízení na dodavatele projektové dokumenta-
ce topení v kult. domě 
Zakrytí ve srubu volného vstupu plachtou.
Pokácení vzrostlého smrku na návsi , který 
kdysi sloužil jako vánoční strom, panem 
Vodou a současně provedení zdravotní pro-
hlídky a zdravotního řezu lip.

Starosta informoval: 
Pro zadání výběru zhotovitele chodníků je 
třeba projekt a rozpočet. Je domluveno 
projít to 22. 2. s projektantem a zadat vypra-
cování upravení projektu a dodání rozpočtu 
včetně výkazu výměr. ZO schválilo objednání 
úpravy projektu chodníků dle zadání zastupi-
telů místostarosty a Petra Sameše a dodání 
rozpočtu fi rmou PTK Dvořák. 

Petr Andrýsek informoval: 
Do konce února je potřeba podat žádost 
na nadaci ČEZ o příspěvek na plánované 
výsadby kolem hasičského hřiště pod Ha-
vránkem. Žádost má připravenu a pošle jim 
ji elektronicky. ZO bere na vědomí podání 
žádosti o příspěvek z ČEZ.



obecní zpravodaj č. 59

 STRANA 8

LipníčekLipníčekLipníček

Schůzka kolem plánované studie krajiny 
včetně debaty ohledně návrhu procházko-
vých tras se uskuteční první týden v březnu. 
Přesné datum bude určeno do poloviny 
příštího týdne a všem zastupitelům a zainte-
resovaným bude mailem zaslána pozvánka.
Schválení vyřazení položek z majetku obce 
po inventarizaci. ZO schvaluje vyřazení po-
ložek v částce 150 591,82 Kč.

Starosta SDH Lipník předložil změny v obsa-
zení zásahové jednotky.
Tyto změny jsou doloženy na samostatné 
příloze tohoto zápisu – Příloha č. 1. 
ZO schvaluje změny v obsazení zásahové 
jednotky obce dle přílohy.

Zahájení výstavby chodníků s podporou 
dotace:
Jedná se o chodníky dle vydaného povolení 
na rekonstrukci komunikací v obci z roku 
2012 a chodníky související s rekonstrukcí 
křižovatky. Dále chodníky nově projektova-
né v roce 2019 např. směr Klučov. V rozsahu, 
jak ZO schválilo tyto chodníky od projektanta 
PTK Dvořák. Zpracováním podkladů a pro-
vedením výběrového řízení na dodavatele 
rekonstrukce chodníků, provede fi rma Ener-
getická agentura Vysočiny Jihlava kontaktní 
osoba Ing. Martin Čada. Cenová nabídka –
21.000,- bez DPH + pořídit funkcionalitu 
(PREMIUM ZADAVATELE), která umožňuje 
plnou elektronizaci zadávacího řízení. Cena 
je 6.000,- Kč bez DPH a hradí se přímo pro-
vozovateli profi lu zadavatele a není tedy 
součástí nabídkové.

ZO schvaluje zahájit výstavbu chodníků dle 
zadání. V souvislostí s tím uzavřít smlouvu 
na zprac. V.Ř. s fi rmou Energetická agentura 
Vysočiny Jihlava kontaktní osoba Ing. Martin 
Čada za cenu 21.000,- bez DPH+ 6.000,-Kč.         

Místní Agenda 21 pro rok 2022
Paní Lenka Brabencová, která tuto agendu 
řeší, podala informaci o možnosti využít do-

taci na kulturní aktivity jako: Lipníček, Lipka, 
Setkání rodáků. Předložila ke schválení ZO 
Hodnotící zprávu MA21 obce Lipník za rok 
2021 a Akční plán zlepšování Místní Agendy 
21 obce Lipník pro rok 2022.

ZO schvaluje Hodnotící zprávu MA21 obce 
Lipník za rok 2021 a Akční plán zlepšování 
místní Agendy 21 obce Lipník pro rok 2022.

Využití dotace POVV na zakoupení zameta-
cího stroje v částce do 260 tis.

ZO schvaluje zakoupení zametacího stroje 
v částce do 260 tis.

ZO projednalo závěrečný účet, který je k na-
hlédnutí na webu.

Zastupitel Pavel Svoboda navrhl uzavřít část 
srubu plachtou v místech, kde není stěna. 
Sežene k tomu bližší informace.

ZO projednalo nabídku na projekt rekon-
strukce vytápění kulturního domu v ceně 
59 600,- Kč bez DPH od fi rmy Vesas Tomáš 
Bublan. ZO schválilo pořízení projektu za 
59 600,- bez DPH.
Z dotace POV objednáme zametací stroj šířka 
2300 mm, cena do 260 tis. 

Petr Sameš podal informaci o stavu akce 
rekonstrukce křižovatky, která je projek-
tově připravena a má i potřebná povolení. 
V současné době se hledají peníze. Kromě 
naší spoluúčasti, která je fi nančně dořešena 
dotací a našimi zdroji má být hlavním inves-
torem buďto Kraj Vysočina nebo Krajská 
správa a údržba silnic Vysočiny. Byli jsme 
intervenovat na Krajském úřadu u radního 
pro dopravu Ing. Houšky. 

Petr Andrýsek předložil projekt výsadby 
u kontejnerového místa na Boňov. Bude 
provedeno firmou GREEN DAVID za cenu 
16.921,12 Kč projekt je přílohou zápisu č. 1.
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ZO schvaluje pořídit výsadbu dle projektu 
předloženého Petrem Andrýskem za cenu 
16.921,12.

Plánovaná výsadba dřevin s podporou na-
dace ČEZ na plánovanou výsadbu kolem 
hasičského hřiště pod Havránkem. Stávající 
nabídka dodavatelské firmy se jeví nevý-
hodně. Bude lepší počkat do podzimu i kvůli 
uchycení sazenic.

Petr Andrýsek informoval o schůzce k plá-
nované Studie krajiny. Byly projednány 
varianty možného propojení cestami i pro 
případné cyklotrasy. Existuje několik návrhů 
vedení cest. První přes les Čechovec a Pro-
klaty do Ratibořic. Druhá kolem rybníku 
Ševčík a Tatarák do Vilémovic. Další přes 
nově vytvářenou cestu v lese Pacůvka na 
cestu ke dvoru Ostrý. Dále několik variant 
cest vycházkových kolem rybníků. Přesnější 
informace vzejdou z dalšího jednání. 

ZO schválilo závěrečný účet za rok 2021 
a účetní závěrku obce. 

ZO schválilo účetní závěrky Základní školy 
a Mateřské školy Lipník.

Bylo projednáno na posledním zastupitel-
stvu a je k dispozici na webu obce.

ZO projednalo a schválilo žádost o dar na 
školní ples Myslibořice 600,- Kč.

ZO projednalo a schválilo změnu sazby za 
hrobové místo z 500/10 let na 1800/10 let.

ZO se seznámilo z vystoupení několika za-
stupitelů o potřebě deratizace. Projednalo 
možnosti provedení a schválilo provedení 
deratizace v místní kanalizaci. Zajistí sta-
rosta.

ZO projednalo pomoc ukrajinským uprch-
líkům, kteří jsou v obci ubytováni. Jednak 
prvotní fi nanční pomoc do výše 5 000,- Kč dále 
výjimku v placení odpadů, poplatky ve škole. 

ZO neschválilo poskytnutí daru společnosti 
zdravotní klaun.
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ZO schválilo poskytnutí daru Nemocnici 
Třebíč ve výši 10 000 korun.

Předsedkyně kulturní komise informovala 
o konání plánovaných kulturních akcí. 
Úspěšně proběhl Masopust. Vítání občánků 
je v plánu v květnu.

Nakupovaný zametací stroj je o rozměrech 
šířka 2300 mm, dodaný od Agrozetu ČB.  

ZO projednalo žádost o odkoupení pozem-
ku u bytovky, kterou podal Štěpán Trnka, 
a kde by měl stavět přístřešek. K žádosti je 
i plánek. Jak na plánku uvedeno, jedná se 
o pozemek severně před bytovkou č. 94. 
Tato plocha ( jak zřejmé v navazující ploše 
před sousední bytovkou č. 20) je určena pro 
společné užívání všech spolubydlících bytov-
ky č. 94. Zastupitelstvo nechce zasahovat 
do práv bydlících v uvedené bytovce, tím, 
že by prodalo část této plochy jednotlivci.  
Pro rozhodování o prodeji je brán v úvahu 
i nesouhlas spolubydlících s prodejem a uva-
žovanou stavbou. Na rozdělení pozemku se 
musí domluvit bydlící v bytovce č. 94. Takto 
bude žadateli odpovězeno. 

ZO nesouhlasí s prodejem pozemku a stav-
bou přístřešku na pozemku u bytovky, 
o který požádal Štěpán Trnka.

Byla opět vyhlášena dotace na venkovské 
prodejny. ZO bere na vědomí naši spoluúčast 
na dotaci 20 000,- Kč a schvaluje podat 
žádost o dotaci a sepsání smlouvy o dotaci  
s Krajem Vysočina na místní prodejnu. 

Žádost o podporu linky bezpečí. ZO neschvá-
lilo poskytnutí daru.

ZO projednalo záměnu pozemku 678/4 za 
část pozemku 230/33 pro obecní cestu.

Proběhla první schůzka k návrhům řešení 
studie krajiny, byla jedna z uvažovaných cest 
přes lokalitu ,,Vilimský“ . Zde jsme již řešili 

cestu přes Rodkovu parcelu 230/9. Ale dál 
230/10 je parcela ZD Klučov a 230/33 je parcela 
Jana Řezníčka. Jak se domlouváme, byla by 
s ním dohoda, aby nám cestu přes pozemek 
nechal přepsat za pozemek 678/4 což je les. 
Plošně se jedná o cca 600–700 m2. Cesta zkra-
je za mostkem bude upravena odbagrováním 
části navýšení, která dělá cestu příčně šikmou. 
Další díl cesty by se musel řešit s družstvem.

ZO schvaluje prodej parcely lesní plocha Janu 
Řezníčkovi.

ZO schvaluje úpravu stávající cesty na obec-
ním pozemku potřebným odbagrováním.

ZO schvaluje odkoupení části pozemku 
230/33 od Jana Řezníčka. 

ZO schvaluje žádost a uzavření smlouvy o do-
taci z Energoregionu na pořízení techniky. 
Konkrétně schvaluje nákup nové sekačky. 

ZO se zabývalo žádostí manželů Holečko-
vých o odkoupení pozemku. K tomu bude 
ještě upřesněn náčrt záboru a bude zjištěno, 
do jaké míry záměr prodeje zasahuje do práv 
ostatních obyvatel domu č. 94. 

ZO schválilo smlouvu o společném postupu 
na rekonstrukce křižovatky OÚ a KSÚSV.

Žádost o dot. z POV podána na zametací stroj 
šířka 2 300 mm, který u nás už funguje. Do-
koupeno v rámci dotace 2x náhradní kartáče.  

Bude vypracován rozpočet na úpravu roz-
vodů v Havránku.
 
Řešit: Prodloužení el. zásuvky pro akce, 
osvětlení plochy na sloupě, signalizace terčů.

ZO schválilo povolení výjimky Základní škole 
a Mateřské škole Lipník.

Vypracoval Miroslav Svoboda, 
starosta obce
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Vážení spoluobčané,

je to až neuvěřitelné, jak ten čas letí, není 
to tak dávno co byly Vánoce a už se opět 
chystáme na naši tradiční pouť a polovina 
roku 2022 bude za námi. Letošní rok je 
trochu jiný, budou volby do obecních zastu-
pitelstev. Každý, kdo má zájem kandidovat 
a podílet se na chodu obce, tak se může 
přihlásit na kandidátku, ať občané mají 
z čeho vybírat. Tím se může předejít těm 
hospodským řečem o tom, proč se to dělá 
tak a ne onak. Dle mých informací někteří 
zastupitelé chtějí končit, ostatní budou 

Slovo místostarosty
kandidovat dál, tak přeji všem ať si zvolí 
takové zastupitelstvo se kterým budou 
spokojeni (což je asi nereálné, ale proč ne). 
Závěrem chci popřát všem příjemně proži-
tou pouť, dětem vysvědčení plné krásných 
známek, každému oddychovou dovolenou 
a snad už válka na Ukrajině co nejdříve 
skončí a svět začne fungovat normálním 
životem.

Pavel Nedvědický 
místostarosta obce

Všichni ho denně produkujeme. Přesto je na 
posledním místě žebříčku důležitých věcí 
pro nás. Někteří se snaží k němu přistupovat 
zodpovědně, mnohé nechává lhostejnými. 
Řeč je o odpadech. Ve třídění si náš okres 
ve srovnání s ostatními, ani naše vesnice 
nevede špatně (loňské druhé místo v kraji 
je toho důkazem). Přesto v popelnicích stále 
končí spoustu odpadu vhodného k dalšímu 
zpracování.
Tříděný odpad se na Třebíčsku sváží na třídící 
linku, která je v sídle svozové fi rmy ESKO-T 
v Třebíči, kde se dále separuje. Tříděný od-
pad je rozdělen na obchodovatelnou část 
a na část, která se již nedá vytřídit. Nejlepší 
na třídění je sklo a papír, o tyto komodity je 
stále zájem. Klasické PET lahve jsou tříděny 
podle barev a pak putují ke zpracovatelům. 
Největší poptávka je po bílém plastu, který 
se využívá především v textilním průmyslu 
a má tak nejvyšší výkupní ceny. Dále se 
třídí tvrdý plast (obaly od pracích a čisticích 
prostředků apod.), pak čirá a barevná folie, 
nápojové kartony – vše se musí přichystat 
zpracovatelským fi rmám k odvozu. Co už 

dále vytřídit nelze se odváží jako alternativní 
palivo do cementárny v Práchovicích, ostatní 
končí na skládce v Petrůvkách. Chtěl bych 
podotknout, že třídící linka prošla v loňském 
roce kompletní rekonstrukcí a přestavbou, 
a patří k nejmodernější v Česku.
Co se týká ceny poplatku za svoz a likvidaci 
komunálního odpadu na osobu a rok, jedná 
se o částku, která je dána spíše politickým 
rozhodnutím. Málokteré město, nebo vesni-
ce požaduje po obyvatelích částku, která by 
pokryla sto procent nákladů. Města a obce 
jí většinou dotují. Od letošního roku je opět 
snížena kapacita odpadu na osobu a rok 
a to na 190 kg. Při překročení tohoto limitu 
se zvedne cena za svoz a to dost razantně. 
Státní legislativa chce, aby na skládkách 
komunálního odpadu končil jen ten odpad, 
který nelze nijak využít, ani spálit. Tak bych 
chtěl poděkovat všem, kteří poctivě třídí, 
a věřím, že bude v popelnicích končit jen to, 
co už nelze jinak zpracovat.

Pavel Nedvědický
místostarosta obce

Jaký je nejlepší odpad ? 
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V prvním pololetí roku 2022 konečně došlo 
k postupnému uvolňování protiepidemic-
kých opatření a to nám umožnilo opětovně 
začít ve větší míře pokračovat v rozjetých 
projektech. 
Zřejmě nejdůležitějším velkým projektem, 
který se hodně přiblížil, je rekonstrukce 
hlavní křižovatky a přilehlého okolí. Poté co 
se podařilo dohodnout výslednou podobu 
projektu a ten prošel všemi potřebnými 
schvalovacími procedurami, nastal čas na 
to hlavní, bez čeho se žádný projekt neo-
bejde, sehnání potřebných fi nancí. Oproti 
zažitým zvyklostem se jako první podařilo 
sehnat částku, kterou se bude spolupodílet 
obec. Zde patří zásluha Petru Samešovi, 
který vyřídil vše nutné pro sehnání po-
třebné dotace a přestože se termín, kdy 
se mělo rozhodnout neustále oddaloval, 
nakonec se vše podařilo. Jako větší oříšek 
se ukázalo zainvestování té větší potřebné 
částky. Zde probíhala dlouhé měsíce jednání 
mezi Krajem Vysočina a Krajskou správou 
a údržbou silnic Vysočiny. Nakonec se po-
dařilo potřebné fi nance u KSÚSV najít a ta 
tedy bude hlavním investorem. A jelikož je 
nutné právě kvůli sehnaným penězům do-
tačního charakteru začít co nejdříve, snaží 
se všichni účastníci akce co nejrychleji nyní 
zorganizovat výběrové řízení s cílem začít 
přestavbu křižovatky co nejdříve. Chtěli 
bychom vám tímto za Obec Lipník sdělit, 
že celou akci (včetně toho co budeme jako 
obec spolufinancovat) bude zaštiťovat 
Krajská správa a údržba silnic Vysočina. 
A to včetně rozhodování, jak budou práce 
probíhat a jaká budou omezení pro průjezd 
Lipníkem. Celkově se bude jednat o opravdu 
komplexní dílo, protože je nutné provést 
i přeložky některých sítí. Doufejme, že se 
vše zdárně povede v rozumném časovém 
horizontu dokončit a výsledné dílo přispěje 

k větší bezpečnosti dopravního provozu 
u nás v obci.
Další dlouhodobou akcí, která je v plném 
běhu, jsou práce na krajinné studii zahrnující 
katastry všech obcí sdružených v Mikroregi-
onu Rokytná. Nejprve jsme v první polovině 
měsíce března zorganizovali setkání všech 
zájemců o tuto problematiku na našem obec-
ním úřadě. Zde jsme společně prodiskutovali 
veškeré reálné možnosti a vyhotovili zápis, 
který sumarizuje návrhy na vycházkové okru-
hy v blízkém okolí a napojení polními cestami 
na sousední obce. Následně jsem za stavební 
komisi začal oslovovat zástupce zemědělců 
a vlastníků příslušných pozemků a informo-
val je o vzniklých návrzích. Společně jsme 
se snažili nalézt rozumné kompromisy mezi 
požadavky na revitalizaci polních cest a jejich 
užívání za nás občany a potřebami a reálnými 
možnostmi zemědělců. V druhé polovině 
dubna proběhla na našem obecním úřadě 
dlouho plánovaná schůzka, na kterou jsme 
pozvali zástupce všech okolních obcí, se zá-
stupci realizační fi rmy Paměť krajiny. Na této 
schůzce jsme prezentovali naši vizi budoucí 
podoby krajiny v katastru Lipníka včetně 
procházkových tras a napojení na okolní 
obce. Rovněž jsem prezentoval konkrétní 
návrh na celkové propojení našich obcí po 
polních cestách (pracovně zvaný cyklotrasa), 
který v současnosti zahrnuje více než třetinu 
obcí sdružených v Mikroregionu Rokytná. 
V návaznosti na vše uvedené jsme požádali 
zástupce okolních obcí, aby si za sebe připra-
vili totéž a domluvilo se, že se následně již 
jednotlivě setkají s projektantem prováděcí 
fi rmy a tak budou postupně vznikat další 
konkrétní návrhy pro každou obec a katastr. 
Firma Paměť krajiny ovšem není jen projekč-
ní fi rmou, ale je zároveň i fi rmou realizační, 
to znamená, že je schopna kterýkoliv z navr-
žených krajinných prvků i zhotovit a osázet. 

Stavební komise – 
zpráva o činnosti
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A také zabezpečit následnou péči, protože 
v současnosti jsou meziroční výkyvy počasí 
natolik velké, že často stojí větší úsilí zeleň 
udržet při životě než ji jen vysadit. Tuto sku-
tečnost jsme zdůraznili jednak na setkání se 
starosty okolních obcí, ale také jsme o tom 
hovořili na jednání zastupitelstva naší obce. 
Shodli jsme se na tom, že pokud se budou 
nějaké výsadby realizovat, bylo by v budouc-
nu vhodné i tuto následnou péči domyslet 
a zabezpečit.

První takovou konkrétní akcí by mělo být 
vysázení zeleného pásu lemujícího hasič-
ské hřiště pod Havránkem. V současnosti 
je odsouhlasena fi nanční spoluúčast obce 
i způsob péče o prvek do budoucna. Bohužel 
se ale zatím nepodařilo získat potřebnou 
dotaci. Pokud se to povede, chtěli bychom 
zeleň vysázet už na podzim.

Mgr. Petr Andrýsek
předseda stavební komise

Křižovatka vs. setkání rodáků
Příprava setkání rodáků, plánovaného letos 
na 1. října, je v současné době pozastavena.  
Termínově se touto akcí potkáváme se 
zahájením rekonstrukce křižovatky. Tato 
informace je k datu 5. června, protože jak 
se situace vyvíjí, vše se mění ze dne na den.    
V letošním roce je konání setkání rodáků 
ohroženo akcí rekonstrukce křižovatky. 
Příprava rodáků probíhá od počátku roku 
2022 až do května, kdy jsme dostali infor-
maci od KSÚSV, že pro rekonstrukci naší 
křižovatky budou vyčleněny peníze již letos 
a lze tak akci zahájit. Hlavní investor Krajská 
správa a údržba silnic Vysočiny se podílí 
na rekonstrukci cca 17 miliony. První část 
akce je schopna fi nancovat již letos. Naše 
spoluúčast na akci je cca 5 milionů a řešíme 
ji dotačně. Financujeme obecní stavby re-
konstrukce křižovatky (jako např. chodníky 
a plochu před čekárnou). Vzhledem k tomu, 
že jde o dotační peníze musí být prostavěny 
do 30. 6. 2023. Z toho vyplývá, že přeložka 
sítí, kterou se musí v křižovatce začít, by 
musela být provedena již letos. Tomu všemu 
předchází výběrové řízení pro výběr zhotovi-

tele, vyřízení povolení uzavírky a stanovení 
objízdné trasy Lipníka. A také je třeba dohod-
nout koordinaci přeložek s provozovatelem 
sítí, zhotovitelem a s námi vytvořeným  
harmonogramem prací. Je to tzv. šibeniční 
termín, protože pokud se to vůbec podaří 
legislativně vyřídit, stavební práce etapy 
přeložek sítí by měly začít v srpnu a skončit 
k 1. 11. 2022. Tato přeložka sítí bude jednou 
z nejsložitějších operací rekonstrukce 
křižovatky, protože se musí změnit také 
trasa hlavního přivaděče vedení vodovodu 
ocelového potrubí o průměru 300 mm, 
které napájí další vesnice směrem Dolní Vi-
lémovice a dále. Pokud by to nešlo dělit na 
dvě části, musel by být Lipník pro okolí zcela 
neprůjezdný. Naší obyvatelé by se k domům 
dostávali z příjezdových komunikací od sou-
sedních vesnic, dále průjezdem po obecních 
cestách kolem školy, přes průmyslovou zónu 
(bývalé družstvo), komunikací kolem Silnič-
ního rybníka a kolem fotbalového hřiště. Po-
kud by se řešila přeložka sítí na dvě části, tj. 
první část od kulturáku k ostrůvku ve středu 
křižovatky, jezdilo by se přes křižovatku ve 
směrech Zárubice–Klučov–Dolní Vilémovice. 

Ohlédnutí za uplynulým 
obdobím, současnost 
a trochu vize do budoucna
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Druhá část přeložky by pak zahrnovala úsek 
od ostrůvku ve středu křižovatky k prodejně 
a jezdilo by se ve směrech Boňov–Ostašov 
a případně kolem čekárny směr Klučov. 
K datu 23. 6., kdy čtete tento zpravodaj, 
mohou být informace konkrétnější.   

Průmyslová zóna a obchvat kanalizace  
přes ni.
Tato část obce, územním plánem nazývaná 
též jako zóna pro rozvíjení podnikatelských 
aktivit, je území bývalého areálu zeměděl-
ského družstva. V současné době je tam 
truhlářství Zdeňka Paláta, Autolakovna 
Miroslava Slatinského, kovářství Hráček 
Dušan, dřevovýroba HEN s.r.o., provozov-
nu staví Radek Peštál a přípravné práce na 
pozemku dělá Jiří Čech. Jsou zde také dva 
obytné objekty. Toto vše společně s dalšími 
potenciálními objekty pro podnikání, je 
třeba odkanalizovat a napojit na vodovod. 

Sítě elektřina a plyn tam jsou v první části už 
vybudovány. V plánu je sítě uložit do obcí vy-
koupeného pozemku, který tvoří v horní čás-
ti (od silnice na Zárubice) zpevněnou cestu. 
Problém, který zpomalil projektování, bylo 
gravitačně podejít vodní tok Rouchovanka. 
Nyní je navrhováno vybudování čerpací sta-
nice v dolní části pozemku zamýšlené cesty, 
do které to půjde v této zóně gravitačně 
a tlakovou větví podejít potok Rouchovanka 
s ukončením v ČOV.     
Obchvatem je myšleno do této gravitační ka-
nalizace vpustit splaškovou tlakovou větev 
z čerpací stanice z obytné zástavby Silniční 
II A. A tím odlehčit potrubí vedené na náves 
přes soukromé pozemky.
Záměrem dokončení je po uložení sítí zpev-
nit cestu až k potoku a v šířce cesty potok 
přemostit.
Mimo to v této lokalitě dobře funguje naše 
kompostárna, kde zdarma obyvatelé uklá-

Nová hala v areálu stavební fi rmy Radka Peštála v podnikatelské zóně
 Foto: Luboš Denner
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dají materiál kompostovatelný a zdarma jej 
mohou odebírat. Bohužel někdy tam dávají 
i materiál nekompostovatelný. 

Lokalita pro obytnou zástavbu 
pracovně nazývaná Silniční II.
Byla rozdělena na dvě části. Silniční II A a Sil-
niční II B. V souladu s plánem zastavování se 
nejdřív staví na Silniční II A, která je postup-
ně zastavována. Záměr omladit stávající 
populaci a podpořit školu se určitě povedl. 
Na vybudované sítě a přípojky vyvedené na 
stavebních pozemcích se postupně napojují  
obytné stavby. V současné době začínáme 
vybírat od vlastníků pozemků a staveb 
fi nanční spoluúčast na vybudování sítí a pří-
pojek. Byly polemiky o tom, zda zafi nancovat 
sítě z vlastního. Jsem přesvědčen, že kdyby-
chom to neudělali, nejsme dnes s obytnou 
zástavbou takto daleko. Úvěr, který máme 
ještě splácet, je cca 10 milionů. Úročen je ve 
výši 1,09%. Na účtech máme přes 12,5 milionů. 
Při tomto procentu úročení nemá smysl úvěr 
předčasně splácet.
Druhá část Silniční II B je projektově při-
pravena pro výstavbu. Nyní probíhá posu-
zování uplatňování územního plánu obce. 
V podstatě je sestaven dobře a není třeba 
jej aktualizovat. Pouze v lokalitě Silniční II B, 
uvažujeme spolu s úřadem územního pláno-
vání o územní studii, která by upravila využití 
pozemků. Např. jsou pozemky, na kterých 
nechtěli vlastníci stavět. Jsou tedy územní 
studií vyčleněny ze zástavbové plochy. Obec-
ně to funguje tak, že obec má pro obytnou 
výstavbu vyčleněnou určitou plochu. Pokud 
ji zastaví, může řešit další možnosti vyčlenění. 
Ale pokud chce řešit další záměry výstavby 
jinde než na navržených plochách, protože se 
na nich nestaví, musí nejdříve vyjmout plochu 
dříve navrženou na zástavbu. 

Pro zvýšení bezpečnosti se 
budovaly chodníky.
Jedním ze zásadních byl chodník na křižo-
vatce o šířce dva metry. Má charakter pro 
bezpečný přechod přes křižovatku. Prakticky 

umožňuje pohyb, důležitý je především pro 
děti. Z Horní ulice se tak dá projít bez vstupu 
na vozovku až k hasičské zbrojnici. Další se 
připravuje u č.p. 16, kde pan Chládek uhnul 
se stavbou přístřešku a částečně s plotem. 
Z čehož vznikl pás místy sice pouze 70 cm, 
ale oddělený od vozovky. Ten pak bude po-
kračovat až na křižovatku patřičnou šířkou 
chodníku. Také s rekonstrukcí křižovatky 
proběhne výstavby chodníků, tvořící bez-
pečné pochozí trasy pro chodce.

Vybudováním dalších sběrných míst pro 
tříděný odpad, vytváří předpoklad pro lepší 
třídění. Zřejmě tento předpoklad funguje, 
protože jsme byli v roce 2020 vyhodnoceni 
na druhém místě ve třídění odpadu. Náklady 
na pořízení kontejneru nám pomohla řešit 
dotace. Dotaci jsme využili i pro specifi cké 
kontejnery na bioodpad, takže tento odpad 
dáváme do naší kompostárny a neplatíme 
odvoz a likvidaci. Kompost je zdarma dostup-
ný pro všechny občany a dáváme jej také na 
pozemky obce. Třídění je opravdu důležité, 
ušetří nám náklady a i proto je třeba se mu 
věnovat.

Učebny a technika v naší škole taká doznala 
zlepšení. Byly opraveny rozvody elektřiny, 
dodána nová počítačová technika a rozvo-
dy, doplněny potřebné zřizovací předměty 
do učebny, oprava podlahy a stěn učebny 
a zásadní opravy vlhkých omítek ve velké 
třídě. Proběhla i výměna nábytku. Za obec 
měl akci na starosti místostarosta Pavel 
Nedvědický a počítačovou techniku před-
seda finančního výboru Bc Petr Sameš. 
Veliký dík za spolupráci patří jednak paní 
ředitelce Mgr. Dagmar Koubkové za koor-
dinaci výuky a dokončovacích prací a také 
učitelkám a pracovníkům školy za přípravu 
prostor školy pro zahájení školního roku.  
Dříve byla také na dvoře odstraněna stará 
a vybudována nová zeď, byly také instalo-
vány herní prvky. 
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Nová budova váhy a sila ZD Klučov-Lhota, družstvo
Foto: Luboš Denner

Vodovod na hřbitově nákladem 62 133,- Kč 
jistě přispívá k pohodlnějšímu zalévání. 
Ještě by bylo fajn, kdyby se neztrácely 
konve. I kontejnery u hřbitovní zdi jsou 
vhodnější, než kdysi umísťovaný trakto-
rový kontejner.

Intenzifi kace ČOV v Lipníku 
Proběhla a čistička je v provozu. Rozpočet 
na ni byl cca 15 mil. Obec Lipník se na tom 
podílela pěti miliony, ale z té částky se hradil 
i náš podíl na odkanalizování Horní ulice.  
Obecní sklad používaný k opravám prodělal 
zateplení stropu a přípravu pro plynové to-

pení. V současné době se řeší souhlas Kraje 
vysočina s věcným břemenem na uložení 
potrubí přípojky. 
Mimo uvedeného se snaží obec podporovat 
i dvě aktivní složky života v obci, kterými jsou 
fotbalový klub Hajduk Lipník a dobrovolné 
hasiče, kde samozřejmě musí financovat 
zásahovou jednotku (JPO 5), které je obec 
zřizovatelem.
Akcí, které byly fi nancovány, bylo bezesporu 
víc. Zmínil jsem jen některé. 

Miroslav Svoboda, 
starosta obce
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Sluníčko už krásně hřeje, 
co to může znamenat?
Přeci, že je tady léto!
Můžeme se radovat.

Moc a moc zdravíme z naší školky čtenáře 
Lipníčku. Jakoby to bylo včera, co hodiny 
odbíjely půlnoc a my všichni, ať už s různými 
přáními, předsevzetími či bez vstupovali do 
roku 2022. No a podívejme, sotva jsme stihli 
mrknout, už je polovina roku za námi. Krásný 
voňavý, sluncem zalitý červen je tady a s ním 
i dětmi tolik očekávané prázdniny. 
Naši školku v letošním školním roce navště-
vovalo 18 dětí až do 28. 3. 2022, kdy jsme 
přivítali jednoho nového skoro tříletého 
kamaráda z Ukrajiny. Byl moc šikovný a na 
školku, kamarády, i ty ,,hrozné tři tety“ :-D, 

Informace 
z Mateřské školy Lipník

co po něm pořád něco chtěly, se vcelku 
rychle adaptoval. Nebudeme zastírat, že 
nám trošku dělala paseku jazyková bariéra, 
ale při použití rukou, nohou a mnohočetných 
mimických svalů v obličeji jsme se nakonec 
vždy domluvili:-).
Zápis do školky na nový školní rok proběhl 
4. 5. a od září nám přibudou tři noví kamará-
di, na které už se těšíme.
Největší radost jsme všichni měli ze zrušení 
dlouhodobých omezení a po dlouhé pauze 
jsme si mohly s dětmi užívat i akce a výlety, 
které jsme pro ně připravily a zařídily. 
Jako první nás v březnu navštívili hudebníci 
s výchovným hudebním koncertem, na kte-
rém děti poznávaly různé hudební nástroje, 
hádaly známé melodie dětských písní a písní 
z pohádek.
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Před Velikonocemi 13. 4. proběhlo velikonoč-
ní tvoření s rodiči, bylo to moc hezké a chtěly 
bychom vám tímto s kolegyní Verčou podě-
kovat, že jste si udělali čas a přišli za námi.
Po Velikonocích jsme se v rámci tématu: 
,,Domácí a hospodářská zvířata“ mohli, díky 
ochotě manželů Švehlových, setkat s živými 
zvířátky u nich na zahradě, děti z toho byly 
nadšené a moc se jim tam líbilo. Děkujeme 
mnohokrát, nebylo to poprvé a víme, že na 
vás je vždycky spolehnutí:-) Díky!
22. 5. jsme s dětmi v místním KD přivítali 
nové občánky, kde jim děti zazpívaly písničky 
a básničkami popřály hodně štěstí do života.
1. 6. jsme společně se školáky vyrazili tra-
dičně do Bonga ve Stříteži, děti si to tam 
perfektně užily a pořádně se vyřádily. Aby ne, 
celé Bongo jenom pro nás. Snad nám bude 
přáno a příští rok vyrazíme zase.

8. 6. nás čekal výlet do Třebíče, kde jsme 
v třebíčské Bazilice navštívili kreativní pro-
gram pro děti: ,,I ty se můžeš stát výtvarní-
kem“ – děti se dostaly do krásného světa 
barev a tvoření.
No a 16. 6. jsme se konečně po dvouleté pau-
ze mohli rozloučit s letošními předškoláky 
na zahradní slavnosti spojené s pasováním 
předškoláků na školáky. Bylo to moc krás-
né a dojemné. Víme, víme, děti přicházejí 
a odcházejí, ale když s nimi jste, dá se říct 
v dennodenním kontaktu až čtyři roky, tak 
se vám fakt docela vtisknou...
Přejeme vám všem pohodové léto, které 
si užívejte dle svých představ a možností 
a těšíme se zase příště.

Edita Svobodová
Bc. Veronika Pospíšilová

Druhé pololetí školního roku 2021/2022 
uteklo závratnou rychlostí, všichni žáci 
školy zvládli povinné učivo a už se těší na 
zasloužené letní prázdniny. Kromě školních 
povinností jsme žákům připravily další akti-
vity, které po dvou letech „půstu“ zpestřily 
jejich náročnou školní docházku. 
První akce proběhla přímo u nás ve škole. 
Šlo o výchovně vzdělávací hudební pro-
gram, do kterého žáci byli aktivně zapojeni –

Aktuality 
ze Základní školy Lipník

poznávali neobvyklé hudební nástroje, 
hádali i zpívali písničky. 
17. 3. jsme v rámci povinné aktivity Projekto-
vý den ze Šablon III oslovily fi rmu FoxGames 
zabývající se vývojem deskových her. Její 
jednatel, pan Ing. Petr Liška, nám poutavým 
způsobem popsal vývoj deskových her od 
první myšlenky až po její výrobu s potřeb-
nými certifi káty. 
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Zápis pro nový školní rok proběhl 6. 4. Do 
první třídy nastoupí tři děti, jedno dítě dostalo 
odklad povinné školní docházky o jeden rok.
 Den zdraví byl zaměřen na zdravou výživu, 
která je v našem školství velmi diskutována. 
Proběhl týden zdravých svačinek, žáci také 
pracovali ve skupinách a plnili tematické úkoly. 
V rámci Dne Země jsme se zapojili do akce 
Ukliďme Česko – vydali jsme se sbírat od-
padky po naší obci. Zajímavou akcí byl Den 
otevřených dveří v rolnické společnosti 
ADW Lesonice. 
Den dětí si žáci užili v dětském zábavním cen-
tru Bongo ve Stříteži. Další velmi očekávanou 
akcí byl netradiční pětiboj málotřídních škol. 
Tato akce proběhla v obci Studenec po 
třech letech a byla zaměřena na sportovní 
zdatnost žáků, kteří byli rozděleni na dívky 
a chlapce podle jednotlivých ročníků a sou-
peřili v těchto disciplínách: běh na 50 m, hod 
míčkem, skok do dálky z místa, přeskoky 
přes švihadlo, hod na cíl (1.–2. ročníky) 
a střelba ze vzduchovky (3.–5. ročníky). 
Medailové pozice se podařilo vybojovat 
těmto žákům – Kristýna Peštálová a Patrik 

Svoboda 1. místa, Tereza Lavická 3. místo. 
Všem úspěšným sportovcům gratulujeme 
a děkujeme za vzornou reprezentaci školy. 
Na dopravním hřišti v Třebíči-Borovině si žáci 
zopakovali svoje vědomosti a dovednosti 
z dopravní výchovy.
Letošní školní rok jsme ukončili tradičním 
setkáním žáků, rodičů a zaměstnanců školy 
na Zahradní slavnosti. Čekal nás kulturní 
program žáků, pasování letošních prvňáčků 
na čtenáře, rozloučení s odcházejícími žáky 
a chutný raut. Odměnou za statečné školní 
výkony pak byl žákům výlet do zábavního 
parku Permonium v Oslavanech.
Tak jak rychle utekl školní rok, stejně rychle 
uplynou i prázdniny. Proto přeji všem dětem, 
aby si je ve zdraví a spokojenosti užily a na-
čerpaly síly do toho dalšího. 
Na závěr chci poděkovat zaměstnancům 
školy za jejich práci, rodičům, panu starostovi 
a zastupitelům obce za vstřícnou spolupráci 
a všem přeji příjemné prožití letních dnů.

Mgr. Dagmar Koubková
ředitelka ZŠ Lipník
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V první polovině roku byla dokončena re-
alizace projektu Zvýšení kvality výuky v ZŠ 
Lipník. Realizována byla kompletní rekon-
strukce „zadní“ učebny ve škole, která je 
využívána především pro výuku odborných 
předmětů (Prvouka, Přírodověda, Vlasti-
věda, Anglický jazyk) a výuka s využitím 
výpočetní techniky. 
Ve třídě byla realizována nová podlaha, 
instalováno umyvadlo, které je v těchto 
třídách povinné, třída byla kompletně 
vybavena novým nábytkem, novou výpo-
četní technikou včetně interaktivní tabule. 
Pořízen byl i nábytek umístěný v dalších 
místnostech, kompletní IT infrastruktura 
(datové úložiště, nová wifi  síť připojená 
do systému EDUROAM), nové tiskárny pro 
potřeby školy a realizována úprava stávající 
elektroinstalace. 

Nově vybavená škola
Projekt s celkovým rozpočtem 1,3 mil Kč byl 
fi nancován 95 % dotací v rámci Integrova-
ného operačního programu v rámci výzvy 
vyhlášené Místní akční skupinou Rokytná, 
které je obec Lipník součástí.

Bc. Petr Sameš
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První polovina roku, která je již téměř u kon-
ce, je každoročně oslavou života, především 
v souvislosti s přírodou, jež se po zimě pro-
bouzí a překypuje silou, svěžestí, radostí 
celého stvoření. Na počátku jara se proto 
slaví nejdůležitější dny – Velikonoce (letos 
17. dubna) – spojené s bujícím životem pří-
rody jsou nejkrásnějším odkazem ke skuteč-
nému životu, který je možné přijmout pouze 
jako dar od jeho, tedy i našeho, Tvůrce. 
Abychom nepředbíhali, začátek roku tradič-
ně provází Tříkrálová sbírka, určená na pod-
poru projektů Charity ČR (letos připadla na 
sobotu 8. ledna). Tato sbírka se po loňských 
omezeních spojených s pandemií koronaviru 
mohla opět uskutečnit „tradičním“ způ-
sobem, tj. s koledníky-králi, kteří za zpěvu 
hymny tří králů ohlašovali skutečnost naro-
zení Spasitele světa. Veliké díky náleží všem 
otevřeným srdcím, kteří se nebáli v této 
nesnadné době rozdělit s potřebnými. Den 
poté, tedy v neděli 9. ledna, jsme se rozloučili 
s Vánocemi a vánoční dobou „koledováním“ 
v kostele ve Valči.
V sobotu 5. února probíhal ve farnosti tzv. 
Adorační den. Je to jakási forma „duchovní 
štafety“ – nepřetržité modlitby, která se 
sice odehrává každý den na jiném místě 
naší diecéze, ale koná se skutečně každý 
den v roce. Navíc je vyjádřením starosti 
církve o budoucnost a do jisté míry také 
jejím zabezpečením, neboť ve svůj adorační 
den se každá farnost modlí na nová kněžská 
povolání a za kněžský seminář, tj. místo, 
kde se budoucí kněží připravují na tomuto 
světu stále potřebnější službu. V závěru 
měsíce února byla zvolena a jmenována na 
pětileté funkční období nová ekonomická 
rada farnosti.
Měsíc březen už byl pro naši farnost ve zna-
mení oslav letošních výročí biskupa Josefa 
Hloucha. V závěru března jsme si připomněli 
jeho narození i křest, které se uskutečnily 
před 120 lety. V postní době jsme také pro-

Ze života farnosti

žívali duchovní obnovu farnosti, a především 
skupinky mladých lidí, kteří se připravovali na 
přijetí svátosti biřmování. Duchovní obnovu 
vedl P. Jiří Jeniš, farář v Osové Bítýšce, kte-
rý má na starosti Diecézní centrum života 
mládeže. 
S Velikonocemi spojená slavnost udělování 
svátosti biřmování byla skutečnou radostí 
celého společenství farnosti. Skupinka 
jedenácti biřmovanců po téměř dvouleté 
přípravě dostala příležitost setkat se osobně 
s biskupem Vojtěchem Cikrle, který jim svá-
tost křesťanské dospělosti udělil v sobotu 21. 
května, již předcházelo devět dní intenzivní 
modlitby a prosby o dar Ducha Svatého. 
Z farnosti Lipník přijal mezi biřmovanci tuto 
svátost Michal Nováček. Několik dní na to 
přijal papež František rezignaci biskupa Voj-
těcha z jeho úřadu pro dosažení věku stano-
veného církevním právem a novým v pořadí 
14. biskupem brněnské diecéze jmenoval 
Pavla Konzbula, dosavadního pomocného 
biskupa a generálního vikáře diecéze. Biskup 
Pavel se úřadu ujme v den hlavních patronů 
diecéze sv. Petra a Pavla, tedy 29. června. 
Do jeho služby vyprošujeme mnoho Božích 
darů a milostí.
50 let od smrti biskupa Hloucha jsme si připo-
mněli v pátek 10. června. Dva dny poté, v ne-
děli 12. června, přijaly první svaté přijímání tři 
děti z farnosti – Lucie, Kristýna a Patrik. První 
svaté přijímání dětí je každoroční velkou 
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slavností a příčinou radosti nejenom dětí 3. 
třídy ZŠ, ale jistě celé farnosti.
Pouť farnosti Lipník, spojená s jejím patro-
nem – sv. Janem Křtitelem, nás uvede do 
letních měsíců a velkých prázdnin, během 
nichž si připomeneme 75 let od jmenování 
biskupem a biskupského svěcení rodáka 
Josefa. Hloucha. Při této příležitosti v neděli 
14. srpna prožijeme „Den biskupa Hloucha“. 
Pozvání na slavnostní mši svatou přijal 
J. Exc. Mons. Vlastimil Kročil, biskup česko-
budějovický. Průběh slavnostního dne bude 
upřesněn na plakátech.

Z dalších očekávaných termínů v druhé po-
lovině roku 2022:
10.–16. 7. tábor pro rodiny s dětmi ve Ští-
tarech
24.–30. 7. tábor pro menší děti ve Štítarech
9.–14. 8. Celostátní setkání mládeže v Hradci 
Králové
2. polovina srpna Cyklopouť do Hlubokých 
Mašůvek
Říjen 2022 Drakiáda ve Valči

Letošní rok začal docela slibně, především 
v tom slova smyslu, že vláda už tolik neo-
mezovala život společnosti v souvislosti 
s pandemií koronaviru. Například děti po 
dvou letech prožily bez přerušení celý školní 
rok. Naše životy však zřetelně ovlivnila válka 
zahájená na konci měsíce února na Ukraji-
ně. To je skutečnost, kterou nedokážeme 
změnit, snažit se musí především světové 
mocnosti. Měli bychom však pamatovat na 
to, co nám nastalá situace ukazuje, totiž, že 
válka je vždy projevem strachu a především 
vnitřní slabosti toho, kdo ji vyvolá, ať už je to 
na mezinárodní úrovni, které jsme prostřed-
nictvím médii svědky, anebo také na naší 
osobní rovině, v našich nejužších vztazích. 
Nevytvářejme nové války či bitvy, skutečně 
ryzí a charakterní člověk jako první hledá 
cesty ke smíru a usiluje o jeho dosažení, to je 
i podstata pravého přátelství. Kéž jsou tedy 
navázaná přátelství zdrojem radosti a štěstí 
i v této jinak náročné době.

P. Mgr. Štěpán Trčka, Mgr. Pavel Nováček
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Přinášíme úryvek z nástupního pastýřského 
listu biskupa J. Hloucha:

„JOSEF, 
z Božího smilování a z milosti Apoštolské sto-
lice biskup českobudějovický, vzkazuje svému 
kněžstvu i všemu lidu své diecése pozdrav 
a požehnání.
Pokoj Vám! Božím řízením a rozhodnutím 
svaté Stolice byl jsem, ač tak nehoden, usta-
noven Vaším biskupem. Přijali jste mne, drazí 
spolubratři a lide, s tak nelíčenou upřímností 
a vděčností Pánu Bohu a Svatému Otci, že 
nemohu než volat: Bože, chválíme Tebe! Velebí 
duše má Hospodina!
Přijali jste biskupa, o jehož příchod jste se po 
7 let modlili. Bůh Vám odměniž Vaše přivítání, 
všechna Vaše blahopřání! 
Přicházím ve jménu Páně ujmout se milionu 
nesmrtelných duší, vzít si na starost blaho 

kněžstva i lidu této diecése. Když jsem byl 
svěcen na biskupa a ležel na tváři na stupních 
oltáře, nabídl jsem se Pánu Bohu za Vás, nežít 
sobě, nýbrž Vám, býti Vám stavitelem mostů 
k většímu blahu, k větší cti a slávě Boží a k vět-
ší jistotě spásy Vašich nesmrtelných duší.
Přijímám Vás z probodených dlaní Ježíšových 
a jsem si vědom, co mi Ježíš při tom říká: „Já 

Biskup Josef Hlouch – 
„Cesta k blahořečení 
jednoho z nás“
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ovce miloval a život za ně dal...“ A tak nesu 
srdce otcovské, v němž má každý míti místeč-
ko, největší ten, kdo nejvíc trpí a nejvíc Božího 
milosrdenství potřebuje. Nesu všechnu schop-
nost přemýšlet, co pro Vaše duše vykonat, na 
jaké pastviny je zavést, aby jim dobře bylo.“
Před deseti lety jsme uváděli v Lipníčku 
základní údaje ze života biskupa Josefa 
Hloucha (26. března 1902 – 10. června 1972), 
letošní výročí upírají náš zrak spíše na opač-
nou stranu časové osy, do budoucnosti, jež 
se před církví otevírá v procesu blahořečení.
Na Zelený čtvrtek roku 2018 oznámil Mons. 
Vlastimil Kročil, současný biskup českobudě-
jovický, souhlas Svatého stolce s procesem 
blahořečení devátého českobudějovického 
biskupa Josefa Hloucha. Zahájení beati-
fikačního procesu pak oznámili ve svých 
farnostech kněží, a to s výzvou pro svědky, 
kteří mohou dosvědčit oprávnění jeho bla-
hoslavení či podat svědectví proti.
Získáním tohoto povolení se otvírá první 
etapa kanonizačního procesu. 
R.D. Prof. Martin Weis byl ustanoven pos-
tulátorem tohoto procesu. Se svým týmem 
vyslechne svědky, shromáždí svědecký 
materiál, potřebné podklady a dokumenty, 
které se na závěr odešlou Kongregaci pro 
svatořečení do Říma. 
„Možná to bude ještě dlouhá cesta, na jejímž 
konci však bude, jak pevně věřím a modlím 
se za to, prohlášení Božího služebníka Josefa 

Hloucha za blahoslaveného. Vždyť tento 
v pověsti svatosti zesnulý biskup je znám 
především svou mimořádnou a neutuchající 
láskou k bližním, odpuštěním pronásledo-
vatelům a pevnou vírou, kterou osvědčil 
i v letech nesvobody, internace a krutého 
teroru,“ říká biskup Mons. Vlastimil Kročil.

Nejen k 120. výročí narození biskupa 
ThDr. Josefa Hloucha z Lipníku 

Vesnička z mírné krajiny, s lesy od jihovýcho-
du až na západ, s dvanácti rybníky kolem 
sebe, se starými lípami u kostela na vršíčku 
a v konci farní zahrady, se jmenuje Lipník. 
Lipové lesy prý sahaly až k ní, ale sousedé 

Dva domy 
a tři rozsévači světla

je kolem dědiny vykácely kvůli rolím a lou-
kám. Jen několik jich zasadili na návsi podél 
potoku Mocla.
Potůček začínal pod prvním rybníkem Návesní-
kem nad vsí, tekl Loučkami, údolím Mocly a sílu 
nabral u lesa v rybníku Kopyto. Právě tudy ve 
válce v noci utíkal hajný Vitouš ze své hájenky 
tak, jak vyskočil z postele, když vojsko hájenku 
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obklíčilo a zastřelilo jednoho parašutistu, za-
tímco dvěma dalším se podařilo uprchnout.
Ke Kopytu měli jen kousek i z Dolních Vilé-
movic, kde se narodil Jan Kubiš, kde potom 
gestapo sebralo celou jeho rodinu a za ne-
dlouhý čas odvleklo i rodinu sedláka Karla 
Denemarka, který ukrýval také parašutistu.
Mírný kraj kolem Lipníka nebyl tedy tak mírný 
a pokojný, jak se zdál. Samotná dědina si 
toho od dvanáctého století zažila víc než 
dost. Začátkem století dvacátého se však, 
přes jeho hrůzy, vesnička dočkala světlého 
věhlasu na poli duchovním.
Uprostřed návsi ještě dnes stojí stavení, kde 
se 26. 3. 1902 narodil matce Marii a otci Jaku-
bovi syn Josef. Tak stavení na sebe nabralo 
proslulost, které se léty zvětšovalo.
Otec-sedlák byl známý svou zbožností. Vodil 
procesí na poutě do míst, jako byly Mašůvky 
či Přibyslavice, a své děti vedl k živé křesťan-
ské víře. Jeho žena pocházela z rodu Ošme-
rů, kteří měli ve svém středu ministerského 
radu – na jeho hrobu na lipenském hřbitově 
vévodí sousoší od Františka Bílka Ježíš a Mar-
ta – a tak se říkalo, že Boží požehnání se 
dostalo i rodině Hlouchově. Už proto, že se 
jim narodilo 14 dětí a ačkoliv jich pět zemřelo, 
z devíti žijících tři synové vystudovali a jedna 
dcera se stala učitelkou. 
Z těch synů měli rodiče největší radost 
z Josefa, a to nejen při jeho letní slavné 
primici v místním kostele r. 1926, ale i z jeho 
odevzdanosti kněžskému poslání ve farnos-
tech uprostřed Moravy, i jako profesorovi 
pastorální teologie v Olomouci. 
Rodný dům z lipenské návsi Josefa vidíval 
jen někdy o prázdninách a stejně jako ro-
diče a sourozenci si zvykal, že tyto vzácné 
návštěvy budou stále řidší. Už proto, že hned 
po 2. světové válce přijal ThDr. Josef Hlouch 
biskupské svěcení a stal se 9. biskupem 
v Českých Budějovicích.
I tak se v dědině vypravuje, že krátce na 
to přijel do svého rodiště a místní lidé do 
poslední chvíle nevěděli, zda přijede od Tře-
bíče či od Vladislavy přes Dolní Vilémovice. 
Nevěděli kam postavit slavobránu, kde má 

stát kněz, družičky a starosta. Nakonec přijel 
od Vilémovic a byl u školy slavně vítán malou 
Jaruškou ze své přízně, která pro něho měla 
velikou kytici.
V Josefově rodném domě už dávno hospo-
dařil jeho bratr Václav a dům byl pozměněn 
možná skoro do dnešní podoby. Hospodyní 
tu byla teta malé Jarušky a rovněž matka 
dorůstajícího jediného syna Václava – Vendy, 
jak se mu zdomácněle říkalo.
Bratr biskupa Josefa však byl jiného založení 
než biskup a jejich otec Jakub. Zbožnost mu 
zůstala, byl však nadmíru šetrný a ve výdajích 
tak opatrný, že si ho sousedé dobírali. Při 
tom neměl pro koho šetřit. Syn byl po svém 
strýci biskupovi, a o majetek nestál.
V domě, kde dřív vyrůstalo tolik dětí, bylo 
teď ticho a prázdno. Musel si toho, při své 
návštěvě, všimnout i biskup, měl však větší 
starosti. Krátce po svém jmenování veřej-
ně odsoudil postup státu vůči církvi a byl 
komunistickou mocí označen jako nepřítel 
lidově demokratického zřízení. Brzy na to 
byl internován a převážen z místa na místo, 
aby se o něm věřící nedozvěděli.
Lipenští farníci se však dopátrali místa, 
kde byl násilně držený, a kovář Palát, který 
dokázal v jezedáckých zájezdech zajistit, 
aby se navštívilo vždy některé z poutních 
míst, jako Hostýn či Svatý Kopeček, zařídil, 
že jeli tentokrát za svým panem biskupem. 
Jeli pak za ním i do Českých Budějovic, 
když nastala v zemi politická obleva a pan 
Palát vzal s sebou i vnučku, malou Jiřinku, 
jež panu biskupovi, k jeho velké radosti, 
přednesla naučenou básničku. Dostala 
na památku zlatý řetízek, čehož si v jejich 
rodině velmi váží.
Naposled se monsignore ThDr. Josef Hlouch 
setkal se svým rodným domem, při svém  
pohřbu – zemřel 10. 6. 1972, po údajném 
zbití příslušníkem StB – když mu jeho sestra 
Anežka hodila na rakev hrst země z domu. 
Pro svoji horlivost ve svém duchovním 
povolání, známá je jeho knížka Minutěnka, 
a pro násilnou 18letou internaci, zahájil Svatý 
stolec proces jeho blahořečení. Kdo biskupa 
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Josefa Hloucha znal, pamatuje si ho jako 
laskavého, dobrého člověka, oddaného víře 
a svému poslání.

V době, kdy se stal ThDr. Josef Hlouch bis-
kupem, byl jeho synovec Václav studentem 
třebíčského gymnázia. V dědině si mnozí 
pamatují, že se vypravovalo o tom, jak malý 
Venoušek padl pod vůz a jeho zoufalá matka 
ho v modlitbách zaslíbila Bohu, jestliže se 
uzdraví. Uzdravil se a studoval, jenže přišel 
úder února 1948, kdy se přes noc ze sedláků 
stali kulaci, kdy se jejich děti vyhazovaly ze 
škol a rozeštvaný venkov i přes mrtvoly 
zakládal JZD.
Vendovi, který byl narozený 8. 11. 1933, se 
podařilo udělat maturitu, ale dál studovat 
nesměl. Zůstal tři roky doma v selské dřině; 
byl s otcem na celé hospodářství sám, jeho 
maminka neustále churavěla. V té době si 
ho mnozí pamatují, jak odevzdaně snášel 
otcovu šetrnost, když v zimě jezdil s koňmi 
do lihovaru pro výpalky na krmení kravám, 
třásl se v lehkém kabátku zimou, nebo když 
o pouti přišel k muzice, měl na nohou šněrova-
cí vysoké střevíce, protože jiné neměl. Tančil 
s děvčaty, ale díval se do stropu a pro sebe 
si zpíval. Zpíval rád, to ho často bylo slyšet, 
když byl na poli sám. Potom musel v létech 

1954–1956 na vojnu. Po ní se dostal, dá se 
říci až zázrakem, do litoměřického semináře.
V roce 1961, kdy byl jeho strýc biskup stále 
ještě držený v izolaci, měl Václav Hlouch 
mladší v Lipníku primici a přestože ten letní 
den pršelo, přišlo na ni na pět tisíc věřících. 
Stavení uprostřed návsi si zapamatovalo, 
že z jeho vrat vyšel ke kostelu podruhé slav-
nostní průvod s knězem.
Pater Václav Hlouch mladší působil ve 
farnostech v Liberci, Nymburku a v Mladé 
Boleslavi. S velkým nasazením se věnoval 
dětem a vyučoval i ve školách náboženství. 
Jedna jeho lipenská stářnice si pamatuje, že 
za nimi budoucí kněz Václav přijel, když byl 
ještě v semináři – protože s jejím manželem 
studoval – a postýskl si, že nebude mít rodinu 
ani děti. Život mu však nabídl dětí víc, než by 
kdy mohl mít v rodině.
Se svým strýcem biskupem prý si psal nejvíc 
v šedesátých letech, rozuměl si s ním.
Od roku 1983 byl ve farnosti Mladá Boleslav 
a tam také byl po 16 letech jmenován arcidě-
kanem. K tomuto titulu mu ještě přibyl další, 
stal se čestným kanovníkem v Litoměřicích, 
kde také jako kněz sloužíval.
Konec jeho života uspíšily choroby, zemřel 
21. března 2008 v Domově sester sv. Karla 
Boromejského v Praze-Řepích.

Lipník, náves 1905
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Stavení na návsi, tento dům, z kterého vyšli 
dva duchovní pastýři, přišel brzy do cizích 
rukou. Památka biskupa Josefa Hloucha je 
vzpomenuta pamětní deskou v lipenském 
kostele a stejně tak je na ní i jméno P. Vác-
lava Hloucha, jeho synovce, litoměřického 
kanovníka a arciděkana v Mladé Boleslavi.
           
Lipník, tato malá vesnička, se však může 
vykázat ještě jedním domem-stavením jen 
přes jeden dům od Hlouchových, z něhož 
vyšel františkán Kryštof Jiří Javůrek; dnes 
místní vikář a nemocniční kaplan v Hospici 

sv. Alžběty v Brně. Narodil se matce Marii, ro-
zené Mikešové, a otci Josefovi Javůrkovým 
jako třetí dítě. Má ještě sestru Janu a bratra 
Josefa a jeho matka o něm říká: „On má jen 
takovou krabičku a v ní všechno, co vlastní.“
Františkovi menší bratři potřebují ke svému 
životu jen lásku k druhým, nic víc.
Tak tato nenápadná dědinka ji třikrát rozsví-
tila do mlhy našich dnů a ze dvou selských 
stavení vyšli tři její rozsévači.

Ludmila Klukanová
zdroj: Cyrilo Metodějský kalendář 2022

Vážení spoluobčané opět využíváme mož-
nosti informovat Vás o dění v našem sboru. 
Nejprve začneme přehledem pořádaných 
akcí v tomto roce. 
27. března se konalo v kulturním domě okres-
ní shromáždění představitelů SDH. Náš sbor 
zajišťoval pořadatelskou činnost při tomto 
shromáždění. Mimo představitelů okresního 
sdružení, okrskových sdružení a jednotlivých 
SDH přijaly pozvání i senátorka paní Hana 
Žáková nebo poslankyně poslanecké sně-
movny paní Monika Oborná. Ani ne týden po 
okresním shromáždění jsme uspořádali naši 
výroční valnou hromadu, která v loňské roce 
nemohla proběhnout. Na konci dubna náš 
sbor zorganizoval pálení čarodějnic, o kte-
rých bude více níže v textu. Dále následovalo 
setkání seniorů hasičů okrsku. Tato akce 
měla podle zvyklostí proběhnout už dříve, 
ale obstrukce s kovidem to nedovolovaly. 
Setkání seniorů hasičů okrsku organizovali 
hasiči z Klučova v klučovském kulturním 
domě 14. května. Na termín 28. května byly 
naplánovány dětské závody v požárním 
útoku. Soutěž byla zařazena do okresní ligy. 
Soutěže se účastnilo celkem 44 družstev 
z celého okresu. Naše čtyři družstva mla-
dých hasičů se samozřejmě taky zúčastnily. 
Hned druhý den jsme v Havránku uspořádali 

okrskové závody. Závodů se opět zúčastnila 
naše čtyři družstva mladých hasičů a dvě 
družstva v kategorii muži. Družstvo těch 
starších vyběhlo na útok s naší historickou 
stříkačkou „Chotěbořkou“. Dále se závodů 
zúčastnili muži z Klučova, Dolních Vilémovic 
a Ostašova.
V kolektivu mladých hasičů se nám poda-
řilo zachovat rozdělení dětí do čtyř týmu, 
dvou mladších a dvou starších. Začátkem 
roku jsme chodili trénovat do tělocvičny 
v Myslibořicích, dubnové oteplení nám 
již dovolilo naplno trénovat v Havránku. 
Mladí hasiči začali jarní sezónu poměrně 
úspěšně. Ze tří navštívených soutěží si vždy 
minimálně jeden tým vybojoval medailovou 
pozici. Opravdu velkým úspěchem se stalo 
4. místo výběru starších dětí v rámci celo-
roční Hry Plamen, která kromě klasického 
požárního útoku představuje také štafetu 
požárních dvojic, štafetu 4 x 60 m, štafetu 
CTIF, požární útok CTIF a závod požární 
všestrannosti. Shodou náhod a také díky 
tomuto skvělému umístění dostaly naše 
děti nabídku reprezentovat ve Hře Plamen 
okres Třebíč na krajském kole, které se 
uskuteční 18. 6. 2022 v Třešti. 
 Začátkem roku jsme uspořádali víkendové 
zimní soustředění v Lukách nad Jihlavou, kde 

Sbor dobrovolných hasičů
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bylo hlavní náplní lyžování. I přes roztodivné 
počasí jsme si celý víkend náležitě užili. 
 Mladí hasiči se také aktivně zapojili do 
organizace a zajištění tradičního pálení ča-
rodějnic. Pro děti připravili dětskou soutěžní 
štafetu s hasičskou tématikou a byli nápo-
mocni se zajištěním občerstvení a úklidem. 
 Po ukončení jarní části Okresní ligy mladých 
hasičů, kterým jsou závody 25. 6. 2022 v He-
ralticích, nás čeká letní soustředění, které le-
tos poprvé pořádáme mimo areál Havránku. 
Po prázdninách nás čeká posledních šest zá-

vodů a to 3. 9. 2022 v Budíkovicích, 4. 9. 2022 
v Kožichovicích, 10. 9. 2022 v Markvarticích, 
11. 9. 2022 v Rokytnici nad Rokytnou, 17. 9. 
2022 v Kněžicích a 18. 9. 2022 ve Výčapech. 
Věříme, že i letos se naše úsilí promění v pěk-
né výsledky a tedy lepší celkové umístění 
v Okresní lize mladých hasičů.
S díky za spolupráci aktivním dětem a rodi-
čům trenéři mladých hasičů.

Ing. Pavel Svoboda, starosta SDH
Tereza Samešová, zástupkyně starosty
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Po předchozích dvou letech, kdy nám nebylo 
díky všeobecně známé situaci odehrát kom-
pletní sezonu, jsme se dočkali a máme za 
sebou téměř kompletní ročník 2021/22. Stále 
se nám daří pokračovat v naší intenzivní práci 
s mládeží, kdy máme obsazené kompletně 
všechny věkové kategorie. Covid nám přinesl 
snížení počtu sportujících dětí o cca 10 %, což 
je bohužel běžné i v jiných klubech a nejsme 
v tomto výjimkou.
Tým nejmenších dětí, kterému říkáme ško-
lička (do 7 let – trenér Petr Sameš) se krom 
tréninků účastní i turnajů, které organizují 
jak jednotlivé kluby, tak Okresní fotbalový 
svaz. Zahráli jsme si 6 takových turnajů 
a přátelských zápasů. Výsledky se v této 
kategorii neevidují, dokonce se ani nepočítají 
nastřílené branky. Zásadní je aktivní zapojení 
dětí do hry. 

Týmy mladší přípravky (do 9 let – trenéři Ma-
těj Vala a Tomáš Diviš) a starší přípravky (do 
11 let – trenéři Jiří Svoboda a Jan Svoboda) 
hrají Okresní přebory ve svých kategoriích. 
V těchto kategoriích se již výsledky evidují, 
ale tabulky se nevedou. Za zmínku stojí 
určitě účast týmu starší přípravky na turnaji 
v Nehvizdech, kde se kluci utkali dalšími 
5 týmy ze Středočeského kraje a v této kon-

Hajduk – konečně 
normální sezona

kurenci se rozhodně neztratili, když obsadili 
celkově 2. místo.

Mladší žáci (do 13 let – trenéři Lukáš Jelínek 
a Kryštof Nedvědický) jsou ve své skupině 
okresního přeboru na velmi pěkném druhém 
místě tabulky a budou se pravděpodobně 
účastnit fi nálového turnaje v průběhu červ-
na, kdy se také chystají na silně obsazený 
turnaj do Bystřice nad Pernštejnem.

Starší žáci (do 15 let – trenér Zdeněk Macek) 
působí stejně jako oba dorostenecké týmy 
ve spojeném týmu s kluky z Valče a v tabul-
ce své skupiny okresního přeboru jsou na 
6. místě, když se jim v této sezoně výsledko-
vě příliš nedařilo.

Školička na turnaji ve Vladislavi

Starší přípravka na turnaji v Nehvizdech

Mladší žáci
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Mladší dorost (do 17 let – trenér Daniel Pro-
cházka) jsou v rámci spojeného okresního 
přeboru okresu Třebíč a Jihlava na 5 místě. 
U tohoto týmu je velmi znát, když se jejich 
zápasy potkají se zápasem staršího dorostu 
a často hrají v kombinované sestavě.
Dorost (do 19 let – trenér Daniel Procházka) 
hraje nejvyšší krajskou dorosteneckou sou-
těž. Po nevydařeném podzimu a nadějné 
zimní přípravě, kdy kluci skončili na pěkném 
3. místě celokrajské dorostenecké Zimní ligy 
za týmy Světlá nad Sázavou a Nedvědicemi, 
se bohužel opět nepodařil vstup do jarní 

části sezony. V době tvorby tohoto článku 
týmu patří předposlední místo v krajském 
přeboru a zbývají odehrát 2 zápasy s papí-
rově slabšími týmy, doufáme, že se klukům 
podaří tuto prestižní soutěž v Lipníku udržet.
Muži (trenér Jaroslav Brabenec starší) se drží 
ve vyrovnané tabulce okresního přeboru v její 
polovině. V průběhu zimní přípravy došlo ze 
zdravotních důvodů k výměně trenéra. Tým 
se na konci jarní části sezony potýká s vel-
kou marodkou, kdy je nutné tým doplňovat 
o dorostence. 

Bc. Petr Sameš

Naše dobrá práce s mládeží stála za tím, že 
jsme byly vybráni jako jeden ze dvou týmů z 
Vysočiny k natáčení reportáže v rámci cyklu 
České televize Fotbal po našem. Velmi po-
vedená reportáž představuje jak Lipník, tak 

ČT Sport 
Fotbal po našem – reportáž 
o Hajduku Lipník 19. 4.

samotný klub a je k dispozici na iVysílání Čes-
ké televize, nebo na FB stránkách Hajduku 
https://www.facebook.com/HajdukLipnik.

Bc. Petr Sameš
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Fotoreportáž z letošního 
masopustu v Lipníku
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FOTO: Lenka Čechová, Luboš Denner
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Velikonoční hrkání

Foto: Miroslava Čermáková
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Letní den s rybolovem, který od Jana Řezníčka patří 
u rybníka Silniční k oblíbeným dnům dětí i dospělých.   

Foto: Luboš Denner 

Letní den u rybníka Silniční
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Informace pro vlastníky lesa
Od září letošního roku bude v lesním katastru obce Lipník zastupovat paní ing. Věru Kinco-
vou lesní revírník Bc. Marek Hort. Kontakt: tel. 724 623 757, email: Marek.hort@sesycr.cz.

Oplocenka s vysázeným lesem u Babky
Foto: Ing. Antonín Bartušek a Ladislav Němec
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Vítání občánků
V neděli 22. května 2022 se konalo vítání občánků.

Vítané děti:

Dětem i jejím rodičům přeji pevné zdraví.
Děkuji za vystoupení dětí Mateřské školy Lipník.

Mgr. Lenka Čechová

Dominik Obůrka z Lipníka
Sofi e Rudňanská z Ostašova
Timotej Slováček z Petrůvek

Šarlota Šabatková z Ostašova

Natálie Batelová z Klučova
Natálie Čechová z Lipníka
Šimon Kozák z Petrůvek

Jiří Lojka z Lipníka
Denis Macháček z Ostašova
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Významné životní jubileum 
našeho spoluobčana

V září letošního roku se dožívá významného životního jubilea 

95 roků pan František Rodek. 

Srdečně blahopřejeme. 

Za obec Lipník Mgr. Lenka Čechová

Když odejde kamarád
V dnešním čísle Lipníčku najdou čtenáři ně-
kolik fotografi í Ladislava Němce, lipenského 
rodáka, našeho kamaráda a také stálého 
fotografa obecního zpravodaje, který nás 
v květnu tohoto roku náhle opustil.
Pro jeho rodinu, přátele, kamarády, ale 
také pro naši obec je jeho předčasné úmrtí 
nenahraditelnou ztrátou. Láďa byl nejen 
vynikajícím a nadaným fotografem, ale byl 

 FOTO: Ladislav Němec

všeobecně vzdělaným historikem a také 
aktivním dokumentaristou historie Lipníka 
a našeho regionu.

Luboš Denner, Mgr. Lenka Čechová, 
Mgr. Lenka Brabencová
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HAJDUK LIPNÍK 

POUŤOVÝ PROGRAM 24.6.—26.6.2022 
 

Pátek 19:00  
Zábava se skupinou Lazaret 

Areál Havránek 
 
 

Sobota  
13:00 Stavění máje před KD 

 
14:00— 17:00  

URBY CUP—turnaj na počest Ondry Urbana 
17:00— 24:00  

posezení s rožněným prasetem (hřiště) 
 
 

Neděle 08:30 
Zavádění s dechovou hudbou 
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Strhující show českého siláka, který dominuje skoro ve všech 
netradičních silových (Guinnessových) rekordech!

RENÉ „GOLEM“ RICHTER

SLAVNOST LÍPY
20. SRPNA 2022 

od 15 hodin 
AREÁL HAVRÁNEK, LIPNÍK

 

HRY PRO DĚTI / TRADIČNÍ OBČERSTVENÍ / 
VEČERNÍ HUDEBNÍ PROGRAM
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